
Było ciekawie 
Po pięcioletniej przerwie, tym razem jako obserwator, wziąłem udział w XL Sesji RM. Zaciekawiły mnie 
bowiem wybory burmistrza nr 3, a także szukałem natchnienia do dalszej „pisaniny". Nie zawiodłem 
się, było ciekawie. Poniżej najważniejsze wątki tej sesji. 
CO ROBIŁ ZARZĄD? 
Raport z pracy Zarządu między sesjami zdał J. Wawrzyniak. Z istotniejszych rzeczy było m.in. o coraz 
bardziej słynnym remoncie budynku przy Zielonej 8. Przetarg na jego dokończenie wygrało PBK, ale 
będą jeszcze targi o wartość robót. Sporo miejsca zajęła sprawa remontu Ratusza, a dokładniej, 
poszerzenia jego zakresu. Okazało się, że stan balkonu był gorszy, niż się spodziewano. Wymiany 
wymaga też dachówka. MyśIę, że jest dobrą koncepcją zastąpienie jej specjalnie ukształtowaną 
blachą falistą. Dowiedzieliśmy się też, że siostry zakonne, prowadzące w Chojnicach Dom Samotnej 
Matki, otrzymają na własność grunt na tejże posesji. W zamian rezygnują ze starań o zwrot ziemi w 
Orliku, a nam wojewoda przekazuje kawał ziemi przy ul. Zakładowej. Oczywiście, potem rozwinęła się 
dyskusja, szczególnie wokół „remontowych" punktów. Dodatkowych wyjaśnień udzielał naczelnik 
Wydziału Komunalnego p. Graczyk. Radnego Opasa zainteresowało m.in., co dzieje się w sprawie 
nielegalnego poboru ciepła na ul. Widokowej. Niestety, nie dotrwał on do końca sesji, gdy udzielano 
odpowiedzi na zapytania. Zdecydowano, korzystając z okazji, oddać odpowiedź do protokołu. 
Obiecuję nie stracić z oczu tego „tematu". 
WYBORCZE IGRZYSKA 
Jak było do przewidzenia, nie poszło w tym punkcie „jak po maśle". Zasadnicze wątpliwości, co do 
procedury miał p. Opas. Zakwestionował on werdykt Komisji Konkursowej, która dopuściła do 
głosowania przez Radę tylko jednego z 3 kandydatów, sekretarza miasta A. Gąsiorowskiego. 
Ostatecznie, po naradzie, Konwent zdecydował, że będą mogli startować wszyscy ochotnicy. Ale 
wcześniej odrzuceni przychylili się do opinii Zarządu, i odmówili udziału w wyborach. I tak na placu 
boju pozostał tylko p. Gąsiorowski. W tajnym głosowaniu uzyskał on 14 głosów „za", 8 radnych było 
„przeciw", a dwóch było niezdecydowanych. Co jak co, ale komplikować sobie życie, nie tylko 
parlamentarne, potrafimy jak mało kto. 
KURATORIUM KONTRATAKUJE 
Bydgoskie kuratorium zwróciło się do RM z pismem, w którym informuje, że ma zamiar odwołać p. 
Muchowskiego ze stanowiska dyrektora Zespołu Szkół Zawodowych. Z rzadką zgodnością broniły go 
oba związki zawodowe, a także Rada Rodziców. Najogólniej mówiąc, podpadł on szefom za 
nadmierna samodzielność. Największym minusem był zapewne pomysł utworzenia klasy 
„elektronicznej" w sytuacji, gdy internat bydgoskiego „elektronika" świeci pustkami. RM jednomyślnie 
uchwaliła protest przeciwko decyzji odwołania dyrektora. 
UZDROWIĆ FUNDACJĘ 
Pod koniec sesji p. Wawrzyniak poruszył sprawę artykułu p. E. Pytla z „Gazety Pomorskiej" o 
„Fundacji dla zdrowia". Dość emocjonalnie skomentował zamysł wprowadzenia częściowej 
odpłatności za korzystanie z urządzeń zakupionych przez fundację, dla chorych spoza rejonu jej 
działania. Znając zapalczywego autora, lepiej zbyt szeroko tej historii nie omawiać, choć nasuwa się 
pytanie, czy nie byłoby warto przedstawić wszystkim całego statutu (lub projektu) tej fundacji? 
EPILOG 
Bywalcy sesyjni ocenili ją, jako „średniogorącą". Sądzę, że sesje z czasów PRL na pewno nie 
dorównują dramaturgią tym dzisiejszym. A może żyjemy w ciekawszych czasach? 
(je) – „Gazeta Chojnicka” z 30.07.1993 r. 


